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ZASEDÁNÍ OBECNÍHO ZASTUPITELSTVA 
 

Na veřejném zasedání konaném 25. září 2023 ve víceúčelové 

tělocvičně u základní školy v Malé Morávka obecní zastupitelstvo 

podle schváleného programu vzalo na vědomí kontrolu plnění 

usnesení z minulého zasedání a dále projednalo záležitosti obce a 

k nim přijalo příslušná opatření a usnesení. 

 

 

Obecní zastupitelstvo schválilo: 

 

 Členství obce Malá Morávka, jako vlastníka honebních pozemků v k.ú. Malá Morávka, 

číslo katastru 690236, číslo LV91, v honebním společenstvu Nová Rudná a vydalo,  

v souladu s ust. § 19 odst. 5  písm. c) zákona č. 449/2021 Sb., souhlas vlastníka honebních 

pozemků s členstvím v honebním společenstvu Nová Rudná. 

 Uzavření „Smlouvy o výpůjčce a následném darování“ mezi Sdružením obcí Rýmařovska 

jako „půjčitelem“ a obcí Malou Morávkou jako „vypůjčitelem“, která řeší zapůjčení a 

následné darování mobiliáře pořízeného v rámci projektu „Rozšíření sběru tříděných 

odpadů v mikroregionu Rýmařovsko“, registrační číslo projektu: 

CZ.05.01.05/05/22_004/0000181 z Operačního programu Životní prostředí 2021 - 2027. 

Zastupitelstvo dále schvaluje znění „Smlouvy o výpůjčce a následném darování sběrné 

nádoby“ mezi obcí a občanem v rámci výše uvedeného projektu, která řeší výpůjčku 

s následným darováním odpadových nádob od obce občanům. 

 

 

Zastupitelstvo obce vzalo na vědomí: 

 

 Informace starosty o nutnosti obměny 

komunální techniky ve formě nákupu 

malotraktoru pro údržbu chodníků, 

komunikací a údržby zeleně a pozemků 

ve vlastnictví obce. Zastupitelstvo 

schválilo předložené minimální 

technické požadavky pro výběr nového 

malotraktoru a pověřilo starostu 

k realizaci výběru stroje dle této 

technické specifikace. Zastupitelstvo 

dále pověřilo starostu k provedení 

rozpočtového opatření pro úhradu malotraktoru. 

 Informace starosty o přípravě projektu rozšíření obecního rybníka „Bahňátko“ na 

pozemku parcelní č. 1336/12 v k.ú. Malá Morávka v souladu s vydaným stavebním 

povolením na tuto akci Č.j. Výst. Pod. 3461/97 ze 4.8.1997 a v souladu se studií 

zpracovanou společností SMV Projekt s.r.o. z roku 2019. Zastupitelstvo schválilo 

provedení rozšíření rybníka dle předloženého položkového rozpočtu akce pro výběr 

zhotovitele a dále pověřilo starostu k provedení rozpočtového opatření pro úhradu 

nákladů akce. 

 Žádost pana Tomáše Horáka o změnu územního plánu obce týkající se změny využití 

pozemku parcelní číslo 497/2 v k.ú. Karlov pod Pradědem a jeho zařazení do plochy RH - 

plochy rekreace hromadné. Zastupitelstvo nesouhlasí s provedením změny a nepověřuje 

starostu k jednání s pořizovatelem územně plánovací dokumentace ve věci provedení 

změny územního plánu obce dle žádosti majitele výše uvedené nemovitosti. 
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 Žádost paní Mgr. Anny Frankové o změnu územního plánu obce týkající se změny využití 

pozemků parcelní číslo 584/1, 853 a 581 v k.ú. Malá Morávka a jejich zařazení do plochy 

SO - plochy smíšené obytné. Zastupitelstvo souhlasí s provedením změny a pověřuje 

starostu k jednání s pořizovatelem územně plánovací dokumentace ve věci provedení 

změny územního plánu obce dle žádosti majitele výše uvedených nemovitostí. 
 

 

I N F O R M A C E 

 
PESTRÝ PODZIM ŠKOLÁKŮ 

 
Školní rok nabírá na obrátkách a po dvou měsících už jsme se dostatečně aklimatizovali na 

nové povinnosti i radosti. Kromě běžné výuky připravujeme dětem aktivity podporující 

všestranný rozvoj, smysl pro kolektivní spolupráci i spoluzodpovědnost za kvalitu života v 

obci. Přinášíme přehled několika takových nevšedních školních zážitků z průběhu září a října.  
 

SPANÍ VE ŠKOLE - Protože se nám ve škole líbí, nechodíme domů ani spát! Nebo alespoň 

jednou za rok.  Hned první akce tohoto školního roku byla dobrodružná, možná i malinko 

strašidelná, ale rozhodně velmi zdařilá. Děti se rozhodly strávit se svými pedagogy 

dobrovolně celý večer a celou noc. A že to paní učitelky nenechají proběhnout jen tak, ale 

vymyslí si pro své žáky neobvyklé výzvy, to bylo všem jasné předem. Hry, kytara a špekáčky 

byly jen drobná předehra k tomu, co přišlo po setmění…Kolem školy byly za svitu lucerniček 

k vidění malé skupinky odvážlivců na cestě za vysvobozením tajemných bytostí. Určitě se jim 

to povedlo, protože se vrátili všichni zdraví a šťastní a ráno se chlubili svými nočními 

hrdinskými činy. Svědci z řad dospělých taktně pomlčeli o některých nepřesnostech v dětském 

líčení vlastní udatnosti… A malí nebojsové už teď plánují další noční záchrannou akci.  

 

MӦLKKY - První setkání malotřídních škol se v tomto školním roce uskutečnilo v Rudné 

pod Pradědem. Organizátoři si pro nás připravili oblíbený turnaj v původně finské kolíkové 

hře mӧlkky. Deštivé počasí nám nedovolilo držet se plánu, ale donutilo nás 

k improvizovanému ústupu do prostor školy. Množství stolních her a aktivit v tělocvičně 

nakonec splnilo původní plán více než výborně - děti se družily pěkně v suchu prostřednictvím 

společenských her a vítězem turnaje byl každý, kdo si dobře zahrál.  

 

VÝPRAVA DO STÁJÍ - Poslední teplé dny jsme využili 

k příjemné procházce do stájí na Srubovku. Děkujeme 

paní Šťastné a celému týmu stáje za možnost vyzkoušet 

si na vlastní kůži, že sednout si na chvilku do sedla koně 

je až třešničkou na dortu, který tvoří převážně těžká 

práce na statku. Ale ta chvilka štěstí za všechnu práci 

kolem stojí! Rozzářené dětské úsměvy při jízdě na 

poníkovi to potvrdily! 

 

VLASTIVĚDNÁ VYCHÁZKA ZA HISTORIÍ MALÉ 

MORÁVKY - Říká se, že kdo nezná svou historii, je 

stromem bez kořenů. My necháváme děti pevně 

zakořenit v našem kraji prostřednictvím vlastivědných 

procházek. Pátek po svátku sv. Václava jsme proto 

věnovali dějepisu přímo v terénu. S místním rodákem a 

historikem  panem  Igorem  Hornišerem jsme se přenesli  
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do dob dávno minulých a prošli jsme Malou Morávku napříč čtyřmi staletími. Nechyběla 

návštěva muzea v Schindlerově stodole, obhlídka nejstarších dochovaných stavení ani 

technická část věnující se funkci původní turbíny. Putování historií nás zavedlo až na místní 

hřbitov, kde jsme sledovali poslední stopy významných obyvatel a návštěvníků naší obce. 

Věříme, že první kořínky poznání tímto aktivním podáním dějepisu začínají prorůstat do 

úrodné půdy. 

 

DEN POŽÁRNÍ BEZPEČNOSTI - Hasičský záchranný sbor MSK nás pozval na zážitkový Den 

požární bezpečnosti do Bruntálu. Tento preventivě výchovný program opravdu splnil svůj 

účel, protože například procházet 

zakouřeným hořeništěm stačí vyzkoušet si 

jednou - potom už víte, proč si dávat při 

manipulaci s ohněm pozor. Naštěstí nám to 

umožnili bruntálští hasiči jen tak na 

zkoušku, pod dozorem a s 

odborným výkladem. Děti také viděly způsob 

vyprošťování osob z automobilu, záchranu 

lidí z vysokých budov, prohlédly si různé 

ochranné obleky pro specifické situace a 

vyzkoušely si, jaké to je za volantem 

hasičského auta. Jejich obdiv k těmto 

hrdinům s číslem 150 tak ještě vzrostl.  

 

VYSTOUPENÍ PRO SENIORY - Pestrým vystoupením našich malých talentů jsme se pokusili 

potěšit místní seniory při jejich tradičním slavnostním setkání. Naše pásmo složené 

z různorodých uměleckých disciplín ukázalo, že v řadách moráveckých školáků rostou 

budoucí naděje tanečního parketu, zpěvu, divadelních scén i hudebních orchestrů. Morávka 

má talent!  

 

Eva Vraspírová 

 
 

Halloween 
 

Tento původně keltský podzimní svátek má kořeny 

v Irsku. Název vznikl zkrácením anglického „All Hallows 

Eve“ - tedy předvečer 

všech svatých. Připadá 

na 31. října a slaví ho 

v anglosaských zemích 

hlavně v USA, Anglii, 

Irsku a Austrálii. Mají 

z něj radost hlavně 

děti, které baví oblékat 

se do různých třeba i 

strašidelných kostýmů. 

K tomu patří vydlabané 

dýně, svítící hroznými 

obličeji a také 

koledování, které se 

zatím u nás neujalo. 

Ale děti ve školce a škole si tento den i se svými učitelkami 

hezky užily.  
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Z farní kroniky kostela Nejsvětější Trojice v  Malé Morávce 
 

Blíží se adventní čas i Vánoce, a tak se v místním 

svatostánku sejdeme na dvou adventních koncertech. První 

bude 10. prosince, kdy si vyslechneme pěvecký sbor 

města Vrbna pod Pradědem, druhý se uskuteční týden před 

Vánocemi 17. prosince. Vystoupí zde SBQ žesťový kvintet se 

zpěvačkou. Začátek je vždy v 18 hodin. 

 

Klidné a důstojné prostory chrámu nám připraví sváteční 

zážitek. Farní kronika nám ale ukazuje i pohnutější historii 

kostela. Například v březnu v roce 1955 byl uskutečněn 

zvláštní nález na půdě. Pan Maloň, který bydlel v domku u 

kostela, se dověděl o zbraních, které zde ukryli zřejmě 

starousedlíci před odsunem do Německa. Spolu s ministrantem si některé odnesl domů. To se 

dozvěděly orgány SNB (Sboru národní bezpečnosti) v Dolní Moravici, a ti to nahlásili SNB 

v Olomouci. Po jejich prohlídce kostela se ukázalo, že zbraně jsou ukryté na různých místech. 

Byly to civilní zbraně staršího druhu i s náboji. Byly odvezeny dvě avie těchto zbraní a pan 

Maloň byl za zatajení nálezu a odnesení domů odsouzen na tři roky do vězení. Po obdržení 

amnestie se z Morávky odstěhoval. Ministrant dostal jako mladiství jen přísnou důtku a zákaz 

vykonávání chrámové služby. 

  

V horní části hřbitova si můžeme všimnout pomníku, který zde byl postaven na památku 

věhlasného přírodovědce Kolenatiho. Byl postižen mrtvicí a zemřel 17.7.1864 při svém 

studijním pobytu na Pradědu a byl pochován na hřbitově v Malé Morávce.  

 

To byly jen malé ukázky toho, co je zapsáno ve farní kronice.  

 

 

Informace o výdeji nádob na třídění plastu a papíru 

pro rodinné domy.  
 

Zájemce o popelnice na tříděný odpad se nejdříve musí dostavit osobně na obecní úřad 

v Malé Morávce, kde podepíše smlouvu o zápůjčce sběrné nádoby, a to pouze v přesně 

stanoveném čase, kterým je úterý od 10:00 do 12:00 hodin a středa od 13:30 do 16:30 hodin.  

 

Pro přípravu smlouvy je vhodnější se domluvit 

předem, zkrátí se tím čas přípravy a čekání osobně na 

úřadě, než se každá smlouva pro jednotlivý rodinný 

dům vygeneruje. Proto prosím kontaktujte dopředu p. 

Rončákovou, a to buď telefonicky na čísle 554 273 095 

nebo emailem podatelna@malamoravka.cz, aby pro 

Vás mohla smlouvu nachystat. 

 

Po uzavření smlouvy bude nádoba dovezena 

pracovníkem obce přímo k rodinnému domu. 

 

Určený termín a den v měsíci kdy se začne tříděný odpad vyvážet bude zveřejněn, jakmile 

budou všechny nádoby vydány nebo alespoň v takovém množství, aby Městské služby 

Rýmařov mohly svoz uskutečnit. 
 

mailto:podatelna@malamoravka.cz
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Nová okna v mateřské škole 
 

Během letošního léta, v době letního 

přerušení provozu mateřské školy v Malé 

Morávce bylo i přes absenci dětí v naší 

mateřské škole nezvykle rušno. Obec zde 

realizovala výměnu původních dřevěných 

oken, která byla na budově instalována od 

doby vzniku budovy mateřské školy, 

zkolaudované v roce 1938 jako Česká 

menšinová škola. Za zmínku jistě stojí fakt, 

že výrobu a instalaci oken, všech dveří a 

vnitřního dřevěného vybavení školy v době 

stavby prováděl pan Eduard Rotter z Malé 

Morávky. Původní okna tedy sloužila budově 

85 let, což je dokladem vysoké řemeslné zručnosti tehdejších řemeslníků. Stav oken po 

desítkách let jejich užívání nicméně již nesplňoval současné technické požadavky na funkčnost 

a tepelně izolační vlastnosti oken, bylo tedy nutné realizovat jejich výměnu. Obec zpracovala 

projektovou dokumentaci na výměnu oken a opravu fasády MŠ, na základě které bylo 

realizováno výběrové řízení na dodavatele oken, který zajistil i jejich odbornou montáž.  

 

Výměnu oken prováděla společnost WH Develop s.r.o., se sídlem v Lázních Toušeň, přičemž 

celkové náklady výměny oken včetně zednického zapravení a nutných souvisejících prací 

činily 1 225 161,-- Kč včetně DPH. Původní kastlová okna byla vyměněna za dřevěná EURO 

okna vyráběná společností VEKRA s.r.o. Nová okna jsou vybavená izolačním trojsklem, jsou 

provedená v původním členění a bílém barevném provedení, v souladu s požadavky odboru 

památkové péče městského úřadu Rýmařov. Projekt je financován částečně z obecního 

rozpočtu a částečně z dotace poskytnuté 

Moravskoslezským krajem v rámci 

dotačního titulu „Podpora obnovy a rozvoje 

venkova Moravskoslezského kraje 2023“ ve 

výši 400 000,-- Kč, kterou se obci podařilo 

na spolufinancování projektu zajistit.  

 

Přál bych si, aby nová okna dobře sloužila 

v naší mateřské škole stejně dlouho jako ta 

původní a jsem přesvědčen, že přinesou 

finanční úsporu na nákladech vytápění 

školky, zvýší komfort personálu při obsluze a 

údržbě oken, ale především zajistí lepší 

tepelnou pohodu a zútulnění prostředí školky 

pro naše děti. 

 

V roce 2024 obec plánuje zrealizovat další 

část oprav mateřské školy, a to opravu 

fasády celé budovy. I na tento projekt se 

obec pokouší zajistit další dotační 

prostředky. 

 

Ondřej Holub 

          starosta obce 
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Chceš-li alkohol začít pít, musíš nad 18 let mít! 
 

V předešlých dnech spojených s podzimními 

prázdninami se policisté při celostátních 

preventivních kontrolách zaměřili na zákaz 

prodeje alkoholu dětem. Problematika 

neoprávněného prodeje či podávání alkoholu a 

tabákových výrobků dětem je upravena celou 

řadou předpisů a spadá do dohledové 

působnosti řady subjektů. Proto se do kontrol 

prováděných v Moravskoslezském kraji, mimo 

policistů služby pořádkové policie a služby 

kriminální policie a vyšetřování zapojili také 

pracovníci hygienických stanic, Celní správy 

ČR, městské a obecní policie, pracovníci 

orgánů sociálně-právní ochrany dětí, 

živnostenských úřadů a Česká obchodní inspekce. 

Realizované bezpečnostní opatření si kladlo za cíl 

preventivně působit v provozovnách, které jsou častým 

místem setkávání mládeže a kde je možné opatřit si 

alkohol. Kontrolám bylo podrobeno bezmála šest desítek 

restaurací, klubů a zábavních podniků. Podzimní akce 

Alkohol, drogy a mládež v Moravskoslezském kraji 

odhalila 47 podnapilých dětí, z čehož bylo pod vlivem 

alkoholu 28 chlapců a 19 dívek. 

V souvislosti s touto akcí nejsou realizované pouze 

kontroly v podnicích, ale také preventivní besedy s dětmi 

ve školách se zaměřením na zvyšování právního vědomí 

v oblasti závislostí. Preventisté dětem vysvětlují, jaké 

dopady do běžného života může obdobné rizikové chování 

přinést. Reagují zejména na skutečnost, že Česká republika 

nemá v oblasti požívání alkoholu dětmi vůbec 

lichotivou bilanci. 

Za zmínku stojí fenomén nikotinových sáčků a 

jeho legislativa. V první polovině roku 2023 

byla zavedena novela pro prodej nikotinových 

sáčků se stejnou regulací, která už platí pro 

tabákové výrobky nebo elektronické cigarety. 

Za porušení zákazu hrozí prodejci peněžitý 

trest. 

 

    Krajské ředitelství policie Moravskoslezského kraje 

                   oddělení prevence, por. Bc. Martina Jablońská 
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Vzpomeňte si na své blízké rodinné příslušníky, přátele a známé - blahopřání, výročí 

úmrtí, vzpomínka apod. Text pro zveřejnění (příp. i fotografii) předejte na obecní 

úřad dva měsíce předem. Tato služba je pro občany bezplatná. 
 

 

 

Společenská rubrika 
 

Naši jubilanti  
Blahopřejeme našim občanům, kteří v měsících listopadu a prosinci 2023 slaví své 

narozeniny a životní jubilea:   

Alois Zachrla, Zdeněk Vodička a Anna Skoupilová - 71 let, Helena Karlíková, Jarmila 

Cenková a Jiří Keller - 72 let, Božena Kučerová, Marie Figurová, Jiří Hendrych, Dana 

Kolářová a Vladimír Blahůšek - 73 let, Jiří Ševčík a Anna Motúzová - 74 let, Zdeněk Kurfürst 

- 76 let, Věra Lašáková a Oldřich Onderka - 77 let, Eva Čelanská - 79 let, Jarmila Horská - 

83 let, Jaroslav Kaláb - 86 let, Alžběta Lehká - 91 let, Martin Havlík - 97 let. 

 

„Půlkulatá výročí“  
Jana Fojtíková - 65 let, Jaroslava Holubová a Miroslav Skoupil - 75 

let, Ludmila Michálková - 95 let. 

 

„Kulatá výročí“ 
Anna Lesáková, Radka Pospíšilová a Jaroslav Lex - 50 let, Jiří Marek 

a Miroslav Motešický - 60 let, Milena Nováková, Dagmar Balážová a 

Jaroslav Řezáč - 70 let, Drahomíra Křížová a Anna Palová - 80 let,     

Helena Fialová a Adolf Oravský - 90 let, 

 

Vám všem, vážení spoluobčané, kteří v tomto období oslavíte své narozeniny a významná 

životní jubilea, přejeme při dobrém zdraví ještě mnoho spokojených a šťastných let v životě.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                

 

Rozloučili jsme se  
V kostele Nejsvětější Trojice v Malé Morávce jsme se rozloučili s naší 

občankou, paní Elisabetou Bršťákovou, která zemřela dne 25. října 2023 

ve věku 88 let.  

                                                                       

Čest její památce. 

 

 

 

 



 

MORÁVECKÝ ZPRAVODAJ  STRANA 9    

 

 

 

SPORTOVNÍ  ZPRÁVY 
 
 

Shrnutí fotbalového podzimu 
 

 Vážení sportovní přátelé, v měsíci srpnu začal fotbalový ročník 2023/2024 svou podzimní 

částí. Naši obec reprezentuje družstvo mužů. Po letní přestávce se 

stabilizoval kádr hráčů, který čítá 20 fotbalistů. Ke spokojenosti 

nového trenéra se počet hráčů nemění při venkovních a domácích 

zápasech. V podzimní části hrané od měsíce srpna do konce října 

naše mužstvo odehrálo 8 soutěžních utkání s bilancí 3 výher,          

1 remízy a 4 proher se skóre 22:22. Domácí hřiště doznalo 

nemalých změn, především díky obci Malá Morávka, která nechala 

pokácet stromy kolem potoka. Do další fáze soutěže přeji hráčům a 

členům realizačního týmu pevné zdraví a stejnou touho soutěžit i po 

zimní přestávce.      

 

Milan Pospíšil, předseda TJ 

 

 

Regionální soutěž ve stolním 

tenise  

 

V letošní sezóně bude opět družstvo Malé 

Morávky bojovat o každý míček, ve složení 

Jiří Lesák, Oskar Böhm, Jiří Lesák ml., 

František Pavelka, Adrian Cejnek a Tomáš 

Cejnek. 

 

O přední příčky budou usilovat týmy: TJ 

Sokol Horní Životice A, TJ Olympia Bruntál, 

TJ Sokol Horní Životice B, TJ Horní Město a 

TJ Moravskoslezský Kočov. 
 
 

ParkinsonPingPong World Championship 2023 
 

Dobrý den vážení a milí čtenáři Moráveckého zpravodaje. Dovolte mi prosím, abych Vám 

vyprávěl svůj příběh. Jmenuji se Michal Danihelka a od roku 2016 zde žiji s Vámi v Malé 

Morávce. V roce 2012 mi doktoři diagnostikovali Parkinsonovu chorobu tj. 

neurodegenerativní onemocnění, kdy dochází k úbytku nervových buněk v části mozku 

nazvané černá substance. Tyto za normálního stavu produkují dopamin, který zajišťuje přenos 

signálu mezi nervovými buňkami. Jeho nedostatek způsobuje, že pacient postupně není 

schopen ovládat nebo kontrolovat svůj pohyb. 

 

 …A tak se stalo, že jednoho dne, takhle v březnu, moje žena Ája říká: „Tak se přihlaš na 

mistrovství světa parkinsoniků v pingpongu. A neseď tu jak pecka!“ Pingpong je totiž jedna z 

terapií na Parkinsona. Myslel jsem, že si dělá srandu. A ona ne! Našli jsme tedy telefonní 

číslo do Prahy na paní Freund, což je prezidentka klubu parkinsoniků v ČR. A ta řekla, že jim 

jeden člověk chybí! 
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A bylo vymalováno. Od té doby jsem začal trénovat, nejdříve pomalu, ale čas rychle utíkal. 

Ještě se musím přiznat, že raketu na pingpong jsem držel v ruce naposledy před čtyřiceti lety. 

Čas je pojem relativní, jenže rychle UTÍKÁ. A byl červen, míčky mi létaly všude jinde, ale 

hlavně ne na stůl. Trénovali jsme všude možně, hlavně s panem Standou Zaoralem a Tomem 

Cejnkem. Pořád jsem je nemohl porazit. Až jednou, to už bylo ale září, jsem pomalu začal 

vyhrávat. Pomalu a málo.    

 

22. - 24.9. jsme s kamarády parkinsoniky měli sraz na Jižní Moravě v Ratíškovicích. 

Soustředění a ještě malý trénink. PINGPONG PARKINSON WORLD CHAMPIONSHIP 2023  

se konal 25. - 30. září ve Welsu v Rakousku, 

za účasti 33 zemí a 296 hráčů ve třech 

skupinách. Hrálo se na 48 stolech. Když 

jsem vstoupil do té haly, cítil jsem se tam jak 

Neználek v říši divů. Celých 296 hráčů bylo 

rozděleno do třech skupin. V první hráli 

poloprofesionální hráči s malým postižením, 

ve druhé hráči s větším postižením, 

registrovaní a s trenéry a třetí skupina byli 

chlapi a ženy s největším postižením a kteří 

nikdy nebyli organizování v klubech a pod 

trenéry. Já byl tedy ve skupině tři, jakožto 

nikdy neorganizovaný, více postižený. 

 

První den, pondělí 25.9. byla registrace, tréninkový den, ubytování a večer Players Party. 

Druhý den, úterý 26.9., singly ve skupině. Moji soupeři byli jeden Rakušan, dva Němci a 

Slovinec. Rakušan mne porazil v prvním zápase 3:0. V ten moment jsem chtěl jet domů, 

vykašlat se nato! Pak mi žena napsala sms: „První vyhrání z kapsy vyhání“. A já se uklidnil a 

zdravě naštval a pak vyhrál všechny zbylé zápasy 3:0. A to byl postup z druhého místa. 

Euforie. Postup. Radost. 

 

Třetí den, středa 27.9., doubly. Všechny jsme s kolegou 

Jašou prohráli a spadli do skupiny útěchy. Čtvrtý den, 

čtvrtek 28.9., singly - ze skupiny do pavouka. V této 

skupině na mě čekali tři Němci, Chorvat a Holanďan. 

Holanďan vzdal a tím prohrál všechny zápasy 3:0. S 

Chorvatem jsem prohrál 3:0, ale těsně, vždy po boji. A s 

Němcem 3:1, zase po boji a těsně. Ale po tom jsem 

porazil oba Němce 3:0 a 3:2. Mysleli jsme si s mým 

kamarádem a mecenášem panem Břízou, že jsem 

postoupil ze třetího místa a odjeli jsme z arény do 

hotelu. A že budeme hrát předkolo, o postup do 

vyřazovací části. Jenže se to tak ještě zamotalo (myslím 

si, že šlo o komplot Němců), že jsme málem nepostoupili. 

Všichni jsme měli po 8 bodech, ale na štěstí na sety jsem 

na tom z nich byl nejlépe a tím jsem postoupil přímo do 

pavouka, do osmifinále. Zázrak, splněný sen, postup 

zase z druhého místa. 

 

Pátý den, pátek 29.9., singly osmifinále. Dnes má svátek Michal. Jsem spokojený a v bojové 

náladě. Jeden zápas, pak ještě jeden a jsme ve finálové skupině. Prostě sen. Už pokukuji po 

stupních vítězů. Můj soupeř vzešel ze zápasu Cook (ENG.) vz. Sahr (GER.) Myslel jsem, že na 

něho mám. Ale opak byl pravdou. První set jsem prohrál. Druhý set jsem vyhrál. Stav 1:1 a ve 

třetím  setu  vedu  9:7.  Pohoda.  To vyhraju.  Pak  jsem  dvě  podání nepřijal 9:9. Jsem mírně  
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nervózní a obě jsem pokazil… a pohádky je konec. Další set jsem pak prohrál velice hladce a 

tím celý zápas, celý turnaj. Podcenění, nesoustředěnost, konec. Že jsem 10. ve své skupině, 

jsem zjistil až doma. 

 

Ale lidi jde to. Chtěl jsem Vám tímto článkem říct, že to prostě jde. I když jste nemocní, tak 

blbě jako já nebo i hůř, vězte, že to jde. Chci Vám tím říci, abyste nevěšeli hlavu, abyste si 

našli cíl a šli si za ním. Na závěr bych chtěl poděkovat všem sparing partnerům, sponzorům a 

fun klubům. Mějte se lidičky fajn, přeji Vám mnoho štěstí a ještě více zdraví. A VĚZTE…. JDE 

TO !!! 

                                    Michal Danihelka 
 

 

Letní biatlon v podání kluků Danihelkových v roce 2023  
 

Poté, co skončila úspěšná zimní sezóna, u Dandy v 

oddíle biatlon Břidličná a u Ády v TC Praděd v alpských 

disciplínách, oba hoši vlastně skočili rovnýma nohama 

do sezóny letního biatlonu. Ještě v dubnu měli paralelní 

přípravu na Petrových Kamenech v alpském lyžování a v 

biatlonu na střelnici v Břidličné. Pak od května běhali už 

jen letní biatlon. Už jen není správný výraz. Letní 

biatlon je totiž neskutečná dřina. Běhá se v teniskách, 

takže ani z kopce si trochu neodpočinete. Od května 

čtyřikrát týdně trénink a skoro každý druhý víkend 

závody. 

 

Odstartovali jsme celý tento maraton závodů na domácí 

půdě v Břidličné. Oblastní závod 6.5.2023 Adam vyhrál 

a Daniel nestartoval kvůli nemoci. Další závod byl 

oblastní kvalifikační závod ve sprintu v Rožnově pod 

Radhoštěm 27.5.2023. Adam zde doběhl první, a Daniel 

byl šestý. Do třetice oblastní závod v Bystřici pod Hostýnem 10.6.2023, kde byl Adam druhý a 

Dan pátý. 

 

Poté se běžely závody v Krušných horách, v Sokolově, 24. - 25.6.2023. V prvním závodě 

Českého poháru ve vytrvalostním běhu, bral Adam zlato. Druhý den se běžel sprint a náš 

benjamínek se zalekl toho, že by mohl dvakrát za sebou 

zvítězit, čtyřikrát netrefil terč a doběhl šestý. Danda 

obsadil v sobotu dvanácté místo a v neděli čtrnácté.  

 

V červenci regenerovali hoši čtrnáct dní u moře a 

druhých čtrnáct dní podstoupili lehkou přípravu v 

Koutech nad Desnou. A tím u nás skončili prázdniny. V 

srpnu absolvovali kluci tři soustředění nejen v biatlonu, 

ale i s TC Praděd, Adam ještě lyžařskou halu v Litvě a 

25.8. -26.8.2023 se sešli na závodech Českého poháru v 

Plzni. V sobotu se běžel sprint se skupinovým startem, v 

neděli sprint. Adam byl v sobotu druhý, v neděli třetí. 

Danda pro změnu pro nemoc nestartoval, měl 

antibiotika. 

 

Poslední závod Českého poháru se běží jako Mistrovství 

České  republiky.   Běželo   se   ve   Starém   Městě   pod  
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Landštejnem 16. - 17.9.2023. Aďoš v sobotu ve sprintu druhý, odpoledne ve štafetě vyhrál. 

V neděli v závodě s hromadným startem byl zase druhý. Takže máme doma jednou mistra ČR 

a dvakrát vícemistra ČR a ještě druhého v celkovém pořadí Českého poháru, a to pouze o 6 

bodů. A to docela naštve. Dandovi se úplně nedařilo, v sobotu 29. místo ve sprintu, ve štafetě 

pátý a v neděli byl 34.  

 

Tímto článkem bychom chtěli poděkovat obci Malá Morávka a majitelům penzionu a 

restaurace U Kovárny za důležitý sponzoring, bez kterého by nebylo možné se některých 

závodů v zimě i v létě zúčastnit.  

                                                     Michal Danihelka                      
 
 

MÍSTNÍ  AKCE 
 
 

Festival řízků 
 

Podle počasí byl víkend 16. a 17. září letní. Krásné 

počasí přilákalo návštěvníky do naší obce, aby si 

spolu se sluníčkem užili i kulinářské hody v místních 

restauračních zařízeních. Houbová sezóna byla 

v plném 

proudu, 

hojnost hub 

v místních 

lesích a 

festival řízků 

- to bylo velké lákadlo, kterému mnozí neodolali. 

Vnitřní prostory i venkovní zahrádky se zaplnili 

strávníky, vůně smažených řízků z různých druhů 

masa byla cítit před každou hospodou. V nabídce 

byly nejen klasické vepřové nebo drůbeží, ale 

nabízelo se např. i maso klokaní. Spokojeni tak byli nejen hosté restaurací, hotelů a penzionů, 

kde se přišli najíst, ale i majitelé těchto zařízení.  

 

 

Drakiáda 
 

Letošní léto se s námi dlouho nechtělo 

rozloučit. Přesto přišlo po teplém září 

začátkem října několik chladných a větrných 

dní a tak se zdálo, že podzim je tady a nejen 

podle kalendáře. Ve středu 4. 10. od rána 

foukal vítr a tak to vypadalo na ideální 

počasí na pouštění draků. V 15 hodin se na 

Ohradě nad kostelem sešly malé i větší děti 

se svými papírovými, dnes už hlavně 

umělohmotnými, draky. Protože někteří 

z nich byli dost velcí a děti malé, pomáhali 

maminky a tatínci. Pro rodiče je pouštění 

draků  určitě  tak  trochu  nostalgický návrat  
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do dětství. Na úvod děti ze školky a školy 

zazpívaly a přednesly básničky o dracích a 

podzimu. A potom už se pustily do 

samotného pouštění draků.  

 

Soutěžilo se tak jako každý rok ve dvou 

kategoriích. „Drak Frak“ hodnotil domácí 

výrobu, i když ta byla v menšině. Vyhrála 

Emma Haničáková před Mikolášem Kolářem 

a sourozenci Patrikem a Sárou Romofových. 

Chválíme jejich rodiče, kteří si s dětmi 

připomněli dobu, kdy se draci koupit nedali.  

 

Druhá kategorie byla zastoupena všemi 

soutěžícími draky. „Drak Kabrňák“ je ten, 

kterému se podaří vystoupat nejvýše. I když 

dopoledne silně foukalo, odpoledne vyšlo 

slunce zpod mraků a vítr se někam schoval. 

Přesto se většině draků podařilo vzlétnout. 

Nejvýše vystoupal drak Valerie Hálové, o 

něco níž byl drak Adama Danihelky a na 

třetím místě létal drak Emilky Krejčí. 

Majitelům vítězných draků byl předán 

diplom, knížka, keramická dýně a sladkosti. 

Ty dostaly všechny děti, které na Ohradu 

přišly. Na konec se všichni společně 

vyfotografovali. A tak se zde zase sejdeme za 

krátký čas, abychom přivítali sv. Martina. Přijede na bílém koni? 

 

 

Setkání seniorů 
 

Výbor školství a kultury obce Malá Morávka pozval občany-seniory naší obce k tradičnímu 

podzimnímu posezení s občerstvením, 

hudbou a tancem na pátek 13. října do 

víceúčelové tělocvičny u základní školy. 

Program byl zahájen v 16 hodin starostou 

Ondřejem Holubem, který všechny přítomné 

srdečně přivítal. Potom už předal slovo 

ředitelce mateřské školy Ivetě Vlčkové, ta 

představila své malé svěřence, kteří 

předvedli dědečkům a babičkám svůj 

program. Po nich se představila přítomným 

nová ředitelka základní školy Eva 

Vraspírová a následoval pestrý program 

žáků  školy. Potom se děti obou škol rozběhly  
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po sále, aby předaly všem své dárečky. Byly 

to malované keramické domečky a voňavé 

pytlíky s bylinkami. 

 

Pak se ujal slova opět starosta, poděkoval 

dětem za jejich vystoupení a začal zvát na 

parket oslavence, kteří v minulých měsících 

měli narozeniny. A to 70, 75 a 80 let. Byli to: 

Helena Šumberová, Petr Haničák, Ludmila 

Endlerová, Dušan Klega a Julie Glatterová, 

která oslavila krásné jubileum - 90 let. Všem 

popřáli hlavně zdraví nejen starosta, ale také 

členky kulturního výboru. Všem jubilantům 

byly předány dárkové tašky, hrníčky a knihy 

s dobovými fotografiemi Malé Morávky a 

Karlova. Paní Glatterová dostala navíc 

velkou kytici a poděkování za její 

dlouholetou práci jako úřednice na obecním 

úřadě. Na závěr se společně vyfotografovali.  

 

Po této oficiální části programu následovalo 

občerstvení za zvuků hudby osvědčené kapely pana Bobka a největších hitů minulých let. 

Členky kulturního výboru se staly 

servírkami, které by určitě zaměstnal každý 

hostinský. Vzorná obsluha nejdříve 

servírovala řízky s bramborovým salátem, 

potom podle přání hostů kávu, pivo, víno a 

další nápoje. Na každém stole byly už 

připravené džusy, vody a skleničky. 

Nechyběly ani zákusky, tyčinka a chipsy. Po 

jídle se rozproudila zábava, tančilo se a 

besedovalo až do pozdních nočních hodin. 

Odjezd i příjezd byl zajištěn pro zájemce 

z Malé Morávky i Karlova.  

 

Letošní hojná účast svědčí o tom, že tato akce je mezi seniory oblíbená. Její příprava je ale 

dost náročná, proto patří pořadatelům a všem, kteří se na ní podíleli, velké poděkování za 

všechny spokojené návštěvníky. 
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Vítání občánků 
 

Druhý listopadový pátek jsme v mateřské škole v Malé Morávce přivítali nové občánky, kteří 

se v nedávné době v naší obci narodili. 

Rodiče Elen a Pavel Hálovi se dostavili se 

svým třetím potomkem Alfrédem a nechybělo 

i děvčátko rodičů Terezy a Tomáše 

Štrbových novorozená Viktorie. V úvodu 

přivítaly miminka i ostatní hosty děti 

z Mateřské školy v Malé Morávce milým 

pásmem básní a písní, poté následoval 

slavnostní projev pana starosty Ondřeje 

Holuba.   

 

Podpisem do Knihy vítání občánků rodiče 

završili tento slavnostní obřad, nechybělo 

také blahopřání od pana starosty, učitelek 

mateřské školy a ostatních zástupců našeho 

kulturního výboru. Dětem obec věnovala 

dárkovou tašku s fotoalbem, jídelní 

soupravou a pamětním listem na tento den. 

Vše jsme zakončili fotografováním v tradiční 

dřevěné kolébce a neformálním povídáním o 

životě. Ještě jednou přejeme rodinám, aby se 

jim v životě dařilo, zvlášť dětem přejeme, 

aby vyrůstaly v harmonickém rodinném 

prostředí, aby jejich dětství bylo plné lásky a 

něhy. Děkuji také organizátorům této pěkné 

akce, zejména učitelkám MŠ a členkám 

kulturního výboru za přípravu a věnovaný 

čas spojený s našimi nejmladšími občánky. 

Iveta Vlčková 
 

 

Svatomartinská slavnost 
 

Bílá pokrývka Pradědu začátkem listopadu 

dávala tušit, že svatý Martin je se svým 

koněm už blízko. V základní škole jsme se na 

jeho příjezd náležitě připravovali a kromě 

lyžařské výbavy jsme začali oprašovat i 

básničky  a  písničky k přivítání této jezdecké  



 

MORÁVECKÝ ZPRAVODAJ  STRANA 16    

 

 

delegace. A Martin na bílém koni nezklamal. 

Přijel tak, jak slíbil, přednesl nám své 

poselství a nechal se odměnit básničkami 

malých školkáčků i školáků. Ani jeho šimlík 

nepřišel zkrátka a pochutnal si na jablíčkách 

z dětských dlaní. A když Martin se svou 

družinou odcválal nasněžit i do jiných krajů, 

vydali jsme se na dobrodružnou lesní stezku 

plnou úkolů.  

Děti za vydatné pomoci svých učitelek a 

rodičů svítily na cestu lampiony či lucernami 

a luštily rébus svatého Martina. Světla svíček 

v temném lese všechny dobrodruhy dovedla 

ke kostelu ke společnému pohoštění - 

svatomartinské rohlíčky a perníky s teplým 

čajem byly příjemným zakončením večera. 

Za košík čerstvých rohlíčků mateřské škole 

moc děkujeme! A protože i Martin byl 

s celou akcí spokojen, slíbil, že brzy přijede 

znovu, tentokrát s pořádnou bílou nadílkou. 

Snad se mu to podaří a ty lyže budeme 

opravdu potřebovat. Děkujeme manželům 

Šťastným ze Srubovky, bez nich by Morávce 

hrozila zima na blátě!  

 

Eva Vraspírová 
 

 

Kaple Nejsvětější Trojice na Kapličkovém vrchu 

 

Kolem kapličky se provedly nezbytné výřezy, ořezy, kácení a 

kosení. U dvou líp srdčitých, které rostou v blízkosti kapličky, 

ohrožují tuto významnou historickou stavbu a rovněž brání 

slunečnímu svitu, bude proveden technický ořez. Toto rizikové 

profesionální kácení bude provádět Tomáš Skokan, za což mu 

děkuji. Lesy České republiky dokončí kácení podle svého 

odborného posouzení. 

Ve večerních hodinách je krásně osvětlená kaple vidět, především z křižovatky na Karlov pod 

Pradědem (u Rychty). 

         Tomáš Cejnek 

 

Slavnostní rozsvícení vánočního stromečku 

Srdečně Vás zveme na slavnostní rozsvícení vánočního stromečku v obecním 

parku v Malé Morávce, které se uskuteční v pátek 1. prosince 2023 v 17:00 

hodin.  

 

Zpravodaj vychází 16.11.2023. Příspěvky pro příští číslo dodejte do 8.1.2024. 


